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Kære Vibeke Storm  
 
 
Jeg henvender mig til dig på vegne af Gribskov Byråd, som gennem pressen erfarer, at 
Regionsrådet har besluttet at lukke Helsingør Sygehus langt tidligere end forudsat i Region H's 
Hospitals- og Psykiatriplan (HOPP).  
 
Jeres beslutning giver anledning til, at flere borgere her i kommunen har henvendt sig til 
undertegnede og andre i Byrådet, fordi de er usikre på konsekvenserne.  
 
Jeg vil derfor på Byrådets og kommunens vegne udtrykke kritik af, at Regionsrådet ikke har sikret 
tidlig dialog og inddragelse/høring af de kommuner, hvis borgere bliver rørt af beslutningen. Den 
fremgangsmåde, som regionen har fulgt i denne sag, og det forhold, at Byrådet og borgerne skal 
læse om beslutningen i pressen uden forudgående inddragelse, er kritisabel og ikke i tråd med 
kommunernes og regionens gensidige ønske om et godt samarbejde.  
 
Jeg forudsætter, at Gribskov Kommunes borgere fortsat kan forvente, at Hillerød Hospital er 
kommunens nærhospital, men efterlyser nærmere information om, hvad regionen vil gøre for at 
sikre konkret kommunikation til de berørte kommuner og borgere. Dialog og kommunikation ved 
jeg også tidligere er efterlyst fra kommunernes side i Sundheds Koordinations Udvalget drøftelse af 
HOPP (møde 30. januar 2012).  
 
Jeg vil bemærke at vi er indforstået med regionens beslutning og resultat af den politiske aftale. Min 
henvendelse går på processen.  
 
Jeg forventer, at denne henvendelse tilgår alle medlemmer af Regionsrådet forud for aftenens 
behandling af sagen. Jeg har d.d. informeret borgmester Thomas Lykke Pedersen, Fredensborg 
Kommune og borgmester Johannes Hecht-Nielsen, Helsingør kommune, m.h.p. deres eventuelle 
tilslutning.  
 
 
 
Venlig hilsen 
 
Jan Ferdinandsen 
Borgmester 
 

 


